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PROTOKÓŁ nr XX//2017  

z przebiegu XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 24 stycznia 2017 r. w godz. od 15.30 do 16:15 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 13 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności/  

zał. 1. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  Janusz Szóstek, Jarosław Kasprzak.    

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy, 

5. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 

6. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Lidia Sokowicz;  

 

Porządek obrad XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano radnym pocztą  

w dniu  13 stycznia 2017 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa witając 

radnych oraz wszystkich gości zaproszonych. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad XX sesji o następującej treści:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XVIII i XIX  sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej, 

2) udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w Pogorzelicy, 

3) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych na kolejny okres, 

4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

9.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca poddała pod głosowanie prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie: 13 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XVIII i XIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokoły z XVIII i XIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie:  13 głosów „za”  

w obecności 13 radnych na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 28 grudnia 2016 r. został wyłożony 

do wglądu przed obradami XIX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej Żerkowa w dniu 12 stycznia 2017 r. 

Protokoły z XVIII i XIX nadzwyczajnej  sesji Rady Miejskiej Żerkowa zostały wyłożone przed 

wspólnym posiedzeniem komisji w dniu 24 stycznia 2017 r., obradami XX sesji oraz w biurze Rady 

Miejskiej. 
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Punkt 4 – Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak przypomniał, że na jednej z komisji stałych Rady, kiedy 

goszczono przedstawicieli Powiatowej Komendy Policji w Jarocinie była mowa o wprowadzeniu 

pieszych patroli Policji na terenie miasta Żerkowa. W związku z tym  zapytał czy trwają przygotowania 

do uruchomienia patroli i czy nie należałoby przypomnieć o sprawie? 

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 6 -  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

 

1) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XX/136/17 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy 

finansowej, stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2) udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w Pogorzelicy, 

Na salę obrad dotarł radny Jarosław Kasprzak. 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XX/137/17 w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  

w Pogorzelicy, stanowi  załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych na kolejny okres, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Dodała, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji a uwagi, które podniesiono będą uwzględnione przy 

sporządzaniu umów.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.   

Uchwała Nr XX/138/17 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych na 

kolejny okres, stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022. 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie treści projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały oraz uzasadnienie wyjaśniając, że planowane dochody  

i wydatki na 2017 pozostają bez zmian. Natomiast zwiększono dochody na 2018 rok o 100.000,00 zł 

związane z wpływem udziałów oraz o 100.000,00 zł - podatki i opłaty dotyczące nowych przyłączy 

wodociągowych i kanalizacyjnych. Zwiększono również planowane dochody na lata 2019-2021 a także 

wydatki na rok 2018 o 100.000,00 zł wydatki bieżące i o 100.000,00 zł wydatki jako pomoc finansową na 

budowę  ścieżki rowerowej Jarocin-Wilkowyja-Żerków. Ponadto pomoc finansowa na w/w 

przedsięwzięcie również zostanie udzielona w latach: 2019, 2020 i 2021 po 600.000,00 zł. Zaznaczyła, że 

dzisiejsza zmiana wprowadzona do WPF na lata 2017 – 2022 związana jest z realizacją nowego zadania 

pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 4181 P w zakresie budowy ścieżki rowerowej Jarocin - Wilkowyja 

- Żerków" przyjęte uchwałą Nr XIX/136/17 Rady Miejskiej Żerkowa jako pomoc finansowa udzielona 
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dla Powiatu Jarocińskiego w wysokości 1.900.000,- zł z rozłożeniem na lata  

2018-2021. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XX/139/17 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na 

lata 2017 – 2022, stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Punkt 7 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca poprosiła Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na zapytanie Wiceprzewodniczącego 

Rady. 

Burmistrz wyjaśnił, że temat został zgłoszony Komendantowi Powiatowej Policji w Jarocinie. Ponadto 

poinformował, że w prasie pojawiły się artykuły mówiące o planie, aby dzielnicowych odciążyć od 

prowadzenia spraw dochodzeniowych a realizowali patrole w terenie. Burmistrz zapewnił, że formalnie 

wystąpi do Komendanta Powiatowej Policji w Jarocinie powołując się także na artykuł, który ukazał się 

w prasie.  

 

Punkt 9 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.       

Przewodnicząca udzieliła głosu Burmistrzowi. 

Burmistrz przedstawił komunikaty:  

 o zmieszczonej w internecie informacji jakie należy podjąć działania dotyczące ptasiej grypy. 

Ponadto poinformował, że Inspektor Sanitarny dopuszcza składowanie padłych ptaków na 

wysypiskach czynnych lub na zamykanych. Utylizację padłych ptaków powinny realizować firmy 

do tego przystosowane. Podkreślił, że na terenie gminy nie ma dużych ferm, ale są  

w sąsiedniej gminie i ma nadzieję, że epidemia nie obejmie gminy Żerków, 

 poinformował o pyłach PM10 i PM2,5 i B(a)P czyli najbardziej szkodliwych substancjach  

w otoczeniu dla zdrowia człowieka. Substancje, które nie opadają i nie osiadają. Pyły robią 

znaczne spustoszenie w organizmie ludzkim. Burmistrz przypomniał, że na ostatniej sesji podjęto 

plan gospodarki niskoemisyjnej, który zakłada, że mieszkańcy powinni iść w kierunku używania 

paliw przyjaznych otoczeniu, czyli maksymalnie ogrzewać budynki gazem. Niektórzy włodarze 

gmin zwracają się do swoich mieszkańców z apelem, aby nie palić śmieciami lub niewiadomego 

pochodzenia opałem, który ma w sobie kalorie, ale nie spala się do końca. Poinformował, że na 

stronie Urzędu Marszałkowskiego i Województwa Wlkp. jest opracowany Program  ochrony 

powietrza dla sfery wielkopolskiej w zakresie pyłu PM10, PM2,5 oraz B(a)P”. Podkreślił, że 

Gmina Żerków nie musi przystępować do programu.  Jesteśmy w jednym z parametrów delikatnie 

zagrożeni i chciałbym, żeby to nas nie dotknęło dalej. Ale żebyśmy mieli tę świadomość, że jest 

wymóg, aby piece były nowej generacji o nowych  normach, że powinny zniknąć muły i miały, 

które kiedyś trafiały na hałdę przy kopalni a teraz jadą w Polskę. Burmistrz podkreślił, że w walce 

ze smogiem najważniejsza jest świadomość tego, że za zatruwanie powietrza odpowiadamy my 

sami, spalając w piecach niewłaściwe paliwo. Wbrew powszechnym opiniom, to nie spaliny 

komunikacyjne, ani przemysłowe (pochodzące z zakładów i fabryk), ale właśnie domowe 

ogrzewanie jest największym problemem.  

Przewodnicząca przedstawiła pisma jakie złożył Robert Rogacki Prezes Koła Żerków Towarzystwa 

Pamięci Powstania Wlkp. w sprawie: 

 uroczystych obchodów 148 rocznicy  urodzin  (ur. 15.02.1869r.) majora Zbigniewa Ostroróg-

Gorzeńskiego dowódcy Frontu Południowego Powstania Wielkopolskiego, które odbędą się  

w dniu 19 lutego br. o godz. 10:00 w kościele pw. Narodzenia Najświętszej Marii Panny we 

Lgowie, odprawiona zostanie msza rocznicowa z ceremoniałem wojskowym. Po mszy 

przewidziana jest krótka uroczystość patriotyczna na przykościelnym cmentarzu przy kwaterze 

Gorzeńskich. Przewodnicząca zaprosiła wszystkich do uczestnictwa w uroczystości i oddania 

hołdu bohaterowi naszej ziemi,  
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 podjęcia uchwały ustanawiającej na terenie gminy Żerków – Roku Jakoba Steinhardta w związku 

z przypadającą w 2017 roku 130 rocznica urodzin i w dniu 11.02.2018 roku 50 rocznica śmierci 

znakomitego malarza z Żerkowa. 

Wiceprzewodniczący przedstawił krótką historię dotyczącą życia i twórczości Jakoba Steinhardta, który 

urodził się w Żerkowie 24 maja 1887r. w żydowskiej rodzinie kupieckiej. 

Burmistrz wyjaśnił, że trwają prace nad przygotowaniem bogatego programu obchodów 130 rocznicy 

urodzin malarza impresjonisty z Żerkowa. Wnioski w tej kwestii mogły składać nie samorządy 

bezpośrednio, ale jednostki, stowarzyszenia. Wniosek złożono bardzo ambitny, od wmurowania tablicy 

pamiątkowej po wydanie zbiorku prac malarza. Chcieliśmy na uroczystości zaprosić szefostwo muzeum  

w Berlinie. Tak się składa, że my nie wiemy, że mamy w Berlinie stałą wystawę prac tj. z ulicami 

Moniuszki i Jarocińskiej. Wyglądają one tak samo jak sto lat temu. Burmistrz uważał, że można zachęcić 

turystów do zwiedzenia miejsca pochodzenia malarza i zobaczenia co było jego inspiracją. Trzeba 

przyznać, że był na pewno nietuzinkową osobą. Miał talent i lekką rękę do malowania.(..) Jest postacią 

znaną, a my musimy go na nowo odkrywać i pokazać. Podkreślił, że Żerków w tym czasie był 

wielokulturowym gdzie żyli obok siebie Żydzi, Niemcy i Polacy. Dodał, że po synagodze i żydowskim 

cmentarzu nie ma śladu Burmistrz zaapelował do mieszkańców Żerkowa o udostępnienie zdjęć  

z prywatnych zbiorów dokumentujących ten okres w celu ich zeskanowania i przybliżenia wszystkim. 

Wyjaśnił, że w planach obchodów są koncerty zespołów „Shalom” z muzyką żydowska i „Białopotocan” 

górali z muzyką etniczną oraz wykłady na temat miasteczek pogranicza i funkcjonowania w nich wielu 

narodowości a także plener malarski śladami Jakoba Steinhardta, w którym mogłaby zrealizować się 

młodzież z terenu gminy, a także osoby z Uniwersytetu Trzeciego Wieku z Jarocina. 

Przewodnicząca podsumowując powiedziała, że radni mogliby wziąć pod uwagę propozycję  

R. Rogackiego i że na ten temat warto rozmawiać. 

Radny Bogdan Bożejewicz zasugerował, aby wykonać aktualne zdjęcia tych miejsc, które zostały 

namalowane i wykorzystać je przy istniejącej wystawie. 

Burmistrz zaznaczył, że wszystko jest przed nami. Od maja przez wakacje odbędzie się plener malarski  

a w miesiącu wrześniu odbyłaby się wystawa prac.  

Radna Ewa Marek-Skiba zapytała czy rok 2017 ogłosimy Rokiem Jakoba Steinhardta. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że jeszcze nie, ale jest taki zamiar. Po opracowaniu programu będzie można 

podjąć temat.  Ponadto poinformowała, że od 1 września 2017 wchodzi nowa reforma oświaty  

i w związku z tym prosiła radnych, aby spokojnie podejść do sprawy. Poinformowała, że do biura Rady 

Miejskiej Żerkowa wpłynęło pismo od Rady Rodziców Szkoły Podstawowej  im. ks. J. Twardowskiego  

w Dobieszczyźnie w sprawie pozostawienia w budynku szkoły klasy 7 i 8 bez dojazdu dzieci do 

Żerkowa. Pismo zostało poparte 538 podpisami rodziców. 

Dodała, że samorząd rozpoczął prace związane z wprowadzeniem w życie reformy oświatowej od  

1 września 2017 r. Podkreśliła, że Rada będzie na ten temat rozmawiać i wybierze najbardziej optymalne 

rozwiązanie, aby zadowolić wszystkich.  

 

Punkt 10 - Zakończenie sesji. 

 Dziękując wszystkim za udział Przewodnicząca zamknęła XX sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

      PRZEWODNICZĄCA  

     Rady Miejskiej Żerkowa 

 

               /-/ Barbara Urbańska 


